
 BRM.0012.5.7.2018 

 
 

Protokół nr 37/2018 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia, odbytego w dniu  8 października 2018 r.   

w Urzędzie Miasta Inowrocławia,  ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

……………………………………………………………………………… 

 

Czas  trwania posiedzenia 10.00 - 10.35. 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Trojanowska Anna    – Przewodniczący Komisji. 

2. Kaczmarek Grzegorz    – Członek Komisji 

3. Kieraj Andrzej    – Członek Komisji 

4. Mikołajczyk-Cabańska Anna – Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

1. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  

 

 Posiedzenie Komisji otworzyła i prowadziła Pani Anna Trojanowska –  

Przewodnicząca Komisji. 

 

Zgodnie z listą obecności, w obradach Komisji  uczestniczy 4 radnych,  

co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła członkom Komisji porządek  

dzienny posiedzenia Komisji. Wobec braku uwag, poddała pod głosowanie 

wniosek o przyjęcie porządku dziennego posiedzenia.  

 

W głosowaniu wzięło udział 4 członków Komisji. Za wnioskiem głosowało  

4 członków Komisji, głosów przeciwnych i wstrzymujących się  - nie było.  

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
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2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołów: nr 35/2018 i nr 36/2018 posiedzenia Komisji. 

4. Realizacja działań na rzecz mieszkańców Inowrocławia w zakresie promocji 

zdrowia w 2017 r. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

6. Sprawy bieżące. 
  

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 35/2018 oraz  nr 36/2018 posiedzenia Komisji.
  

Przewodnicząca Komisji zwróciła się do członków Komisji z zapytaniem, czy 

zgłaszają uwagi do protokołu nr 35/2018 oraz protokołu nr 36/2018 posiedzenia 

Komisji? 

Radni nie wnieśli uwag. 

Wobec powyższego  Przewodnicząca Komisji podała pod głosowanie wniosek:  

kto jest za przyjęciem protokołów posiedzeń Komisji? 

 

W głosowaniu wzięło udział 4 członków Komisji.  

Za wnioskiem głosowało 4 członków Komisji, głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się  - nie było.  

Komisja jednogłośnie przyjęła protokóły  o numerach  35/2018 i  36/2018. 

 

Ad 4. Realizacja działań na rzecz mieszkańców Inowrocławia w zakresie 

promocji zdrowia w 2017 r. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Przedstawił informację „Realizacja działań na rzecz mieszkańców Inowrocławia 

w zakresie promocji zdrowia w 2017 r.”. 

Informacja stanowi   załącznik nr 3 do protokółu. 

 

W dyskusji głos zabierali: 

 

Andrzej Kieraj: 

Str. 4 -  jest informacja o badaniach  przesiewowych  w kierunku tętniaka aorty 

brzusznej. Są tam wymienione przychodnie, które prowadziły te badania. 

Wymienia się placówki z Koronowa, Torunia, Grudziądza, czy Włocławka. 

Mieszkańcy pytali, dlaczego takich badań nie przeprowadza się u nas? 

Czy p. Naczelnik ma informację, ilu mieszkańców naszego miasta skorzystało  

z tych badań? 

 

Grzegorz Kaczmarek: 

Proszę powiedzieć, skąd taka  granica wieku 65 lat? Jeżeli osoba mając lat 60 

jest zaliczana do seniorów, ma przywileje, to czy nie można wziąć pod uwagę 

tego, by nie obniżyć tego wieku właśnie chociaż do tych 60 lat? 
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Pragnę zauważyć jedną rzecz, że Miasto przystąpiło do tego programu i go 

realizowało. Stąd też ta informacja.  Natomiast problem, o którym mówi P. 

radny dotyczy przychodni, które realizują ten program.  Jeżeli jest realizowany 

program zdrowotny, to zgodnie z przepisami przeprowadza się konkursy na 

wykonanie badań. Do takich konkurs ów przystąpiły te placówki, które macie 

państwo w wykazie. Natomiast z terenu Miasta Inowrocławia żadna nie 

przystąpiła, toteż żadna nie realizowała. Nie było zainteresowania wśród 

podmiotów leczniczych w mieście, które byłyby skłonne przystąpić do tego 

konkursu i realizować go. Program realizowany był dla mieszkańców naszego 

miasta, ale w placówkach poza Inowrocławiem.  

Było pytanie o obniżenie wieku Program zdrowotny może być realizowany 

tylko, kiedy będzie zaopiniowany pozytywnie  przez Agencję Oceny 

Technologii Medycznych.  Ta Agencja realizuje Program i on może być 

realizowany np. przez gminę, czy samorząd województwa. Przystępując do 

Programu specjaliści określają tzw. grupę ryzyka. Ta populacja 65-74 lata, ona 

jest celowo dobrana przez lekarzy specjalistów, gdzie  pokazuje się tę populację, 

kiedy ta aorta najczęściej uwidacznia się jako schorzenie. Podobnie sytuacja ma 

się z przesiewowymi badaniami, jeżeli chodzi o przeswietlenia -  mammografię 

piersi. Tam też jest populacja określona. Przychodzą młode kobiety i pytają,   

a dlaczego my nie możemy. Nie, bo określa się tę grupę ryzyka, gdzie występuje 

choroba i do tych osób w większości są adresowane programy. Zdarzają się 

jeszcze programy zdrowotne, gdzie nie ma ograniczeń wiekowych, jak np. 

WZW typu B, tam każdy może iść i się przebadać, bo każdy może się zarazić. 

Natomiast przy tych badaniach specjalistycznych, to specjaliści określają grupę 

ryzyka i jak już mówiłem, jest to ocenione przez Agencję Oceny Technologii 

Medycznych i jeżeli taki program nie uzyska akceptacji, to nie może być 

realizowany. 

 

Grzegorz Kaczmarek: 

Chodzi o to, że często te choroby ujawniają się wcześniej i okazuje się, że potem 

jest za późno. Myślę  tutaj o mammografii piersi i badaniu w kierunku tętniaka 

aorty.  Wcześniejsze wykrycie np. tętniaka, pozwala na leczenie poprzez wejście 

w tętnicę udową, a jak jest za późno, to już potrzebna jest poważna operacja, po 

której mogą być powikłania. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Ja to rozumiem, ale podstawową rzeczą, która jest w istocie programów  jest to, 

że programy profilaktyczne są ogólnodostępne, natomiast póki co, to jeszcze  

w tym kraju opieka medyczna jest bezpłatna i wystarczy pójść do lekarza 

podstawowej opieki zdrowotnej i każdy może się przebadać jeżeli lekarz widzi 
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taka potrzebę i ma pewne symptomy, to i dziecko może mieć zrobione takie 

badania. 

 

Anna Trojanowska: 

To lekarze ustalają przedziały wiekowe, te grupy ryzyka… 

 

Grzegorz Kaczmarek: 

Są kobiety młode, które chciałyby się przebadać, zrobić mammografię, to 

wystarczy pójść do lekarza podstawowej opieki zdrowotnej. Jeśli jest sugestia, 

że coś się dzieje, to wtedy lekarz wydaje skierowanie na badanie. Jest to badanie 

bezpłatne. 

 

Andrzej Kieraj: 

Pan Naczelnik powiedział, że żaden z podmiotów z Inowrocławia się nie zgłosił 

do realizacji tych badań.  Czy było spotkanie  i wyjście z propozycją na ten 

temat, czy to Miasta, czy Szpitala?  

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Wyjaśnię, że realizatorem programu jest samorząd województwa. Narodowy 

Fundusz Zdrowia finansuje te działania i w przetargu takim, czy konkursie, 

mogą uczestniczyć wszystkie podmioty. My, z naszej strony, jak 

dowiedzieliśmy się, że jest konkurs, to mailem poinformowaliśmy wszystkie 

placówki, że takowy jest i odpowiedni link na stronie, natomiast my nie 

jesteśmy podmiotem, który realizuje to zadanie, tylko uczestniczymy w tym 

programie, a zatem jakby nie naszą rolą jest rozmawiać z przychodniami. Nie 

jesteśmy dla nich partnerem. To samorząd województwa jest partnerem, który 

może z tymi przychodniami rozmawiać i to on zachęca do udziału w programie. 

My, jako pośrednicy możemy tylko przekazywać informacje, co uczyniliśmy 

jako Wydział, a mówiłem, że stosowne maile poszły. 

 

Andrzej Kieraj: 

Nie do końca zgodzę się z pana wypowiedzią, bo my jako samorząd, 

powinniśmy również dbać o zdrowie mieszkańców. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Możemy realizować nasze programy miejskie, jeżeli takowe byłyby… 

  

Andrzej Kieraj: 

Uważam, że nic by się nie stało, gdybyśmy zaprosili szefów tych placówek 

ochrony zdrowia, usiąść do stołu i przedyskutować to. Może, któryś z tych 

podmiotów podjąłby się takiego zadania i sprawa byłaby jasna.   
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Powiem jeszcze o innej sprawie, choć nie jest ona przedmiotem naszych 

rozważań, ale jest też problem z opieką stomatologiczną w dni wolne i porze 

nocnej w Inowrocławiu. Boli ząb, to trzeba jechać do Torunia, czy do 

Bydgoszczy, albo otworzyć portfel i iść do p. dr X. Ja tylko to sygnalizuję  

p. Naczelnikowi, bo jest to problem.  

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Odnośnie realizacji programów zdrowotnych, rozumiem, że p. radny się nie 

zgadza, ja jednak podtrzymam swoje stanowisko, że jest to program realizowany 

przez samorząd województwa i my nie będąc gospodarzem, nie bardzo możemy 

podmioty zapraszać i rozmawiać na temat konkursu, którego nie organizujemy. 

My możemy tylko wskazać, że taki konkurs jest i te podmioty, jak chcą, mogą 

do tego konkursu przystąpić. W materiale, który został dla państwa 

przygotowany, jest wyraźnie napisane, że jest to program realizowany przez 

samorząd województwa, w którym my uczestniczymy. Jest wolny rynek  

i wszystkie podmioty medyczne, które chciałyby realizować ten program, mogły 

do niego przystąpić. 

 

Andrzej Kieraj: 

Są pieniądze na szczeblu województwa, tylko trzeba zachęcić te podmioty żeby 

z tego skorzystały.   

 

Anna Mikołajczyk-Cabańska: 

Chciałbym poruszyć temat dotyczący promocji zdrowia psychicznego,  

a konkretnie realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na 

lata 2016-2021 dla Miasta Inowrocławia. Jest tam podany opis  podejmowanych 

działań, m.in. spotkanie z psychoterapeutą, projekcja filmu. Czy było duże 

zainteresowanie mieszkańców udziałem w tych spotkaniach? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Tych spotkań było kilka, są one w tym materiale wyszczególnione i na każdym 

z tych spotkań, w zależności od tematyki, frekwencja była różna. Bywały 

spotkania, że była pełna sala, ale też bywały spotkania, w których uczestniczyło 

kilka osób.  

 

Anna Mikołajczyk-Cabańska: 

Jest trochę osób, które mają takie problemy. Dobrze, że  są organizowane takie 

spotkania. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Są spotkania, na które przychodzi tylko 10, 15 osób… 
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Anna Trojanowska: 

Warto dla tych 10 osób też to robić. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Jak najbardziej, bo przychodzą osoby zainteresowane i to nie chodzi tylko  

o osoby chore, bo może  ktoś mieć kogoś chorego w rodzinie i tutaj może 

usłyszeć, jak postępować z taką osobą. 

 

Anna Mikołajczyk-Cabańska: 

W Inowrocławiu miał powstać oddział psychiatryczny. Czy w tej sprawie jest 

coś p. Naczelnikowi wiadomo? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

To jest zadanie powiatowe. Tak słyszałem o takich planach naszego Szpitala, ale 

na dzisiaj nie mam wiedzy w tym temacie. 

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek  w sprawie 

pozytywnego zaopiniowania  informacji pt.: „Realizacja działań na rzecz 

mieszkańców Inowrocławia w zakresie promocji zdrowia w 2017 r.”. 
 

W głosowaniu wzięło udział 4 członków Komisji. 

Za wnioskiem głosowało 4 członków Komisji, głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się  - nie było.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała informację. 
 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Spraw wymagających opinii Komisji nie było. 

 

Ad 6. Sprawy bieżące.  

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Pan radny powiedział tutaj o pomocy stomatologicznej. Znany jest temat Panu 

Prezydentowi, bowiem w ostatnich dniach występowaliśmy do Narodowego 

Funduszu Ochrony Zdrowia z zapytaniem, jak wygląda opieka stomatologiczna, 

bowiem w sierpniu br., spółka, która dzierżawiła pomieszczenie w szpitalu, bo 

to nie szpital, tylko podmiot medyczny, zrezygnował z tych usług i zniknęła ta 

pomoc stomatologiczna nocna. Ogłoszono konkurs. Na konkurs nikt się nie 

zgłosił, w tej chwili ma być kolejny ogłoszony. Z tego, co mi wiadomo, z takich 

informacji nieoficjalnych, to podmioty zgłoszą się do konkursu, jak dostaną 

więcej pieniędzy 
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Anna Trojanowska: 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji 

podziękowała wszystkim za 4 letnią współpracę  i zamknęła posiedzenie.  

 
 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Anna Trojanowska 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała 

D.Trojanowska 

 

 

 

 

 


